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Praha 22. 10. 2024   
č. j.: UKFHS/600966/2024 

Zápis z kolegia děkanky ze dne 22. 10. 2024 

Přítomni: Dana Bittnerová, Milan Hanyš, Pavel Himl, Jana Jeníčková, Josef Kružík, Tereza 
Pospíšilová, Tomáš Procházka, Věra Sokolová, Ondřej Váša 

Omluveni: Veronika Čapská 

Body: 
1. Oddělení vnějších vztahů – interní komunikace jednotlivých agend a finanční rámec 
2. Přehled čerpání prostředků Cooperatio 
3. Spolupráce s Ministerstvem životního prostředí 
4. Schválení konání výstavy Hellscapes – Politics of Technology and Ontology v budově 

fakulty 
5. Stanovení odměny za výuku v angličtině 
6. Study Portals 
7. Doktorská stipendia a novela zákona o vysokých školách 
8. Příprava akreditace bakalářského studijního programu – diskusní fórum 
9. Různé 

Děkanka V. Sokolová zahájila v 9.07 jednání kolegia.   

1. Oddělení vnějších vztahů – interní komunikace jednotlivých agend a finanční rámec 
Proděkan O. Váša navrhl zavést měsíční newslettery pro efektivní komunikaci důležitých 
informací, společně s přehledem agendy. Zároveň předložil návrh na vytvoření sazebníku pro 
činnosti pro OVV vyplácené ze stipendijního fondu. Děkanka vznesla dotaz na současnou praxi 
na oddělení vnějších vztahů, kde jsou úkoly velmi často plněny jejich zadáním za finanční 
odměnu dále mimo OVV. Proděkan O. Váša vysvětlil, že cílem je podpora a využití kreativity 
studujících, ke kterým většina nabídek z OVV míří. V diskusi byla vyjádřena podpora sjednocení 
odměňování v souvislosti se stipendijním fondem. V rámci kolegia se následně diskutovalo o 
rámcích pro jednotlivé agendy a transparentní přehled o finančních tocích na OVV. Proděkan O. 
Váša byl pověřen, aby OVV do konce listopadu 2024 připravilo kompletní vyúčtování aktivit a 
nákladů oddělení vnějších vztahů za rok 2024. 
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2. Přehled čerpání prostředků Cooperatio 
Proděkan P. Himl představil přehled čerpání prostředků na podporu vědy a výzkumu v rámci 
programu Cooperatio v roce 2024, včetně rozdělení prostředků mezi jednotlivé vědní oblasti a 
strategické priority fakulty. KD diskutovalo možnost stanovení odměn za kladně hodnocené 
podané externí grantové projekty (zejména GAČR, TAČR a mezinárodní granty) s rozlišením 
odměny za úspěšné a neúspěšné (ale kladně hodnocené) projektové žádosti. Konkrétní návrh 
odměňování grantových žádostí připraví Oddělení vědy a výzkumu pro rok 2025. Dále bylo 
diskutováno využití případných nevyčerpaných prostředků, s možnostmi jejich převedení do 
FUP nebo využití na odměny. KD pověřilo proděkana P. Himla, aby na schůzce grémií 
Cooperatio, která se bude konat 31. října 2024, projednal se členy a členkami grémií změny v 
rozdělování prostředků pro rok 2025. Cílem je optimalizovat financování v souladu s 
fakultními prioritami. 

3. Spolupráce s Ministerstvem životního prostředí (MŽP) 
Proděkan O. Váša informoval o žádosti MŽP o navázání spolupráce s FHS a uzavření 
memoranda o vzájemné spolupráci. MŽP zaslalo podrobnější informace o jejich programu stáží 
a projevilo zájem o oficiální uzavření spolupráce. O. Váša navrhl, aby fakulta odpověděla 
kladně, s tím, že by konkrétní podmínky spolupráce byly projednány až nad navrženým 
memorandem, které bylo předloženo v příloze k jednání. Proděkan M. Hanyš uvedl, že tato 
agenda dosud spadala pod oddělení pro rozvoj a projektovou činnost (OR), které často 
spolupracuje s CUIP (Centrum pro přenos poznatků a technologií Univerzity Karlovy) 
vzhledem k možnostem transferu a monetizace spolupráce a při jednání o spolupráci s 
veřejným sektorem za fakultu pak obvykle vystupoval právě zástupce OR nebo jeho vedoucí. Po 
krátké diskusi byla záležitost předána k vyřízení na OR. 

4. Schválení konání výstavy Hellscapes – Politics of Technology and Ontology v budově 
fakulty 
Proděkan O. Váša požádal kolegium o souhlas s konáním výstavy Hellscapes – Politics of 
Technology and Ontology, jež je připravována v rámci projektu GAČR 22-17984S (O. Váša), v 
budově fakulty v období listopad 2024 – leden 2025. Kolegium s konáním výstavy vyslovilo 
souhlas. 

5. Stanovení odměny za výuku v angličtině 
Diskutovalo se o způsobu odměňování za výuku kurzů v anglickém jazyce od letního semestru 
2025. Byly předloženy dva návrhy: 

− zachovat stávající systém odměn za každý vyučovaný kurz v AJ pro všechny vyučující. 
− zavést nový systém odměňování s jiným rozpočtem nebo strukturovanějším přístupem. 

Argumenty pro zachování současného systému zahrnují potřebu motivovat vyučující k nabídce 
AJ kurzů, zejména na bakalářské úrovni, kde je nedostatek vyučujících pro AJ výuku. 
Argumenty proti zahrnují obavy, že někteří vyučující preferují AJ výuku kvůli finančním 
benefitům, což může vést ke snaze převést většinu jejich výuky do AJ na úkor kurzů v českém 
jazyce. Větší nabídka AJ kurů je zajímavá zejména pro Erasmus studující. V diskusi se KD 
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shodlo, že je důležité promýšlet změny tak, aby rozsah výuky v angličtině na fakultě nebyl 
omezen. Rozhodnutí v této věci je důležité pro vedoucí kateder a garanty programů kvůli 
přípravě rozvrhů pro příští semestr. Kolegium se po diskusi dohodlo, že pro LS2025 bude 
v platnosti stávající systém odměňování. Funkčnost a případné změny v systému odměňování 
za AJ výuku bude děkanka diskutovat na setkáních s vedoucími kateder a garanty a garantkami 
SP v průběhu současného akademického roku tak, aby změny byly projednány a schváleny 
s platností od příštího akademického roku 2025/2026. 

6. Nástroj propagace studijních programů „Study Portals“ 
Fakulta projednává možnost pokračování propagace anglicky vyučovaných programů na 
mezinárodním portálu Study Portals. Roční náklady na tuto službu činí 6 000 EUR. Spolupráce s 
portálem dříve přinesla reálný přínos, neboť řada přijatých zahraničních studujících získala 
informace o fakultě právě z tohoto zdroje. Rovněž RUK plánuje větší využití portálu Keystone a 
nabízí školení k jeho efektivnímu využití. Přestože je propagace na Study Portals finančně 
nákladná, podle zkušeností se jedná o úspěšný nástroj pro zvyšování zájmu o anglicky 
vyučované programy, zejména ve světle konkurence a rostoucích nákladů spojených se 
zahraničním studiem. Jako bývalý garant anglického bakalářského programu LAH proděkan M. 
Hanyš potvrdil, že portál opravdu pomáhá studujícím ze zahraničí, aby si na fakultu našli snáze 
cestu. Vzhledem k vyšším přijímacím požadavkům a navýšení školného se větší propagace jeví 
jako potenciálně výhodná, přičemž fond na krytí nákladů je k dispozici. Byl navržen model 
propagace formou tzv. premium listing pro vybrané bakalářské a magisterské programy, 
přičemž doktorandské programy by byly uvedeny ve verzi basic listing. Portál propaguje 
zejména pregraduální studium, doktorské studium propagováno prakticky není. K tématu 
proběhla diskuse. Před rozhodnutím KD se očekává další diskuse na základě připomínek 
vedení. Finální návrh pro rok 2025 bude k dispozici na začátku listopadu. 

7. Doktorská stipendia a novela zákona o vysokých školách 
Proděkanka J. Jeníčková informovala, že novela zákona o vysokých školách pravděpodobně 
vstoupí v platnost již od akademického roku 2025/2026. Tato novela zavede povinnost 
vyplácet interním doktorandům a doktorandkám tzv. „doktorský příjem“ ve výši 1,2násobku 
minimální mzdy, přičemž dle zákona se tato povinnost bude vztahovat pouze na nově 
nastupující doktorandy a doktorandky. Proděkanka J. Jeníčková následně představila kalkulaci 
odhadu nákladů a děkanka otevřela diskuzi nad dalším postupem v následujících oblastech: 

− Nastavení stipendií v aktuálním roce: Možnost vytvoření rezerv na pokrytí vyšších 
výdajů na doktorské příjmy, pokud novela vstoupí v platnost. 

− Přijímací řízení pro rok 2025/2026: Vzhledem k dramaticky vyšším nákladům na 
financování doktorského studia, jež pro fakulty novela ZVŠ přináší, bude fakulta velmi 
pravděpodobně nucena snížit počet přijímaných uchazečů napříč všemi doktorskými 
programy. 

− Koncepce, složení a systém financování "doktorandského příjmu". 
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8. Příprava akreditace bakalářského studijního programu – diskusní fórum 

Kolegium finalizovalo formát úvodních diskusí k tématu reakreditace bakalářského studijního 
programu, kde se k tématu budou moci otevřeně a svobodně vyjádřit všichni zájemci a 
zájemkyně z řad vyučujících FHS. Diskusní fórum proběhne ve čtyřech termínech 1. 11., 22. 11., 
6. 12. a 13. 12. Děkanka informovala, že o moderaci těchto celofakultních strukturovaných 
diskusí požádá předsedkyni AS FHS, dr. Janu Wohlmuth Markupovou. KD zároveň projednalo 
klíčové otázky, které na těchto fórech akademické obci FHS předloží k diskusi.  

9. Různé 
• Proděkanka T. Pospíšilová představila novou lektorku Centra podpory výuky Bc. Kristinu 

Špryňarovou Gotteltovou.  

 
 
Děkanka V. Sokolová ukončila jednání kolegia ve 13.05. 
 
 
Zapsala:  Sára Říhová 
Za správnost: Věra Sokolová 
 
 
 
 
 
 


